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Cyklus: Boh hovorí 
Vitalij Olijnik 

3. časť: Boh hovorí cez Bibliu  

  

 

Dnes pokračujeme v štúdiu Božieho slova v cykle "Boh hovorí". Toto je 3. časť v 
poradí. 1. časť sa volala "Boh hovorí aj dnes", 2. časť "Boh hovorí ... Kto počúva?". A dnes je 

pred nami téma "Boh hovorí cez Bibliu". 

Pokračujeme v skúmaní, čo hovorí Sväté Písmo o tom, ako spoznávať Božiu vôľu v 
každodennom živote, pri prijímaní dôležitých rozhodnutí. V každodenných činnostiach, vo 
všetkých oblastiach života Boh môže zjavovať Svoju vôľu každému z nás osobne. Ako ju 

môžeme spoznávať? Boh hovorí cez Bibliu. Toto je naša dnešná téma.  

Na úplnom začiatku by som chcel povedať niekoľko téz, vyjadriť niekoľko základných 
myšlienok, na ktorých bude vo všeobecnosti postavené naše štúdium Božieho slova na túto 
tému. 

Prvá téza bola veľmi jasne, hlboko a výstižne sformulovaná významným anglickým  
teológom, ktorý sa volal John Stott. John Stott vo svojej knihe "Chápanie Svätého Písma" 

(Understanding the Bible) na strane 273, napísal tieto slová: "Boh doteraz hovorí 
prostredníctvom toho, čo On už povedal." Ešte raz: Boh doteraz hovorí prostredníctvom 
toho, čo On už povedal. 

Ide o to, že Biblia, Božia kniha, Sväté Písmo nie je len informácia o minulých dňoch. Je to 

zborník, ktorý nie je len historickým dokumentom. Podľa tejto prvej tézy, Boh cez túto 
najstaršiu knihu stále, aj dnes hovorí a obracia sa k nám.  

Je zaujímavé si všimnúť, že v Biblií sa s vetou, ktorá znie: "Takto hovorí Hospodin", stretneme 
viac než 500 krát. "Takto hovorí Hospodin".  

Boh má vlastnosť, ktorá je veľmi jasne zachytená vo Svätom Písme a volá sa nemennosť. Boh 

je nemenný, čo sa týka Jeho dobrých úmyslov s nami, Jeho vôle, Jeho charakteru, Jeho 
podstaty. A preto, ak On niekedy niečo povedal, to, čo On už raz povedal, to dnes hovorí 
nám a prináša tú istú pravdu, tú istú mieru Božej autority a tie isté praktické požiadavky. 
Takto hovorí Hospodin. 

Chcete vedieť, aká je Božia vôľa pre váš život? Potrebujete poznať Sväté Písmo. Božie slovo je 
predstavené v Biblií ako živé a účinné. Určite väčšina z vás pozná tento verš z Božieho slova 
naspamäť. 

List Židom 4,12: "Lebo živé je Božie slovo, účinné a ostrejšie ako každý dvojsečný meč; preniká 
až po oddelenie duše od ducha a kĺbov od špiku a rozsudzuje myšlienky a úmysly srdca." 
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Božie slovo je živé a účinné. Keďže je to Božie slovo, ako samotná Biblia hovorí, je to Bohom 
vdýchnuté slovo, je nielen dokumentom, ale aj účinnou silou. Ono je to živé a preto je 
účinné. 

Prvá téza spočíva v tom, že podľa Božieho zámeru, k Biblií je potrebné pristupovať ako k 
veľmi súčasnej knihe, pretože Boh cez Bibliu stále hovorí, cez to, čo On už povedal. 

Druhá téza. Povedzte, existovali Boží proroci v histórií Božieho ľudu, ktorí boli 
skutočne Bohom vedení, mali reálne, živé, bezprostredné zjavenie od Boha, no ktorí 
nenapísali ani jedinú Bohom inšpirovanú knihu? Existovali. Napríklad? Napríklad prorok Eliáš, 
prorok Elízeus, napríklad Ján Krstiteľ atď. Teda, prorokov bolo viac, ako tých, ktorých Boh 
povolal písať v Jeho mene. To je prvý filter. Z množstva prorokov, ktorí slúžili v priebehu 
histórie zeme, iba niektorých Boh povolal písať. 

Druhý filter je veľmi dôležitý, sa stáva zrejmý, keď si odpovieme na otázku: Boli všetky 
Bohom inšpirované knihy, všetky Bohom inšpirované prorocké listy zahrnuté do kánonu 
Svätého Písma? Odpoveď na túto otázku je znovu negatívna. 

Konkrétne, na stránkach Svätého Písma nachádzame takú knihu, ako je kniha Hospodinových 
bojov. Ak si robíte poznámky, tento verš čítať nebudeme, zapíšte si ho. 4. kniha Mojžišova 
21,14 spomína knihu Hospodinových bojov, cituje z nej, ale táto kniha neexistuje vo Svätom 
Písme, v kánone Biblie. 

Stretnete sa aj tzv. Knihou Spravodlivého. Kniha Spravodlivého. O nej sa dozvedáme z knihy 
Józua 10,13. Tiež sa o nej dozvedáme z 2. knihy Samuelovej 1,18. Existovala Kniha 

Spravodlivého, ktorá však tiež nie je zahrnutá do kánonu Božieho slova. 

Ďalší príklad. Z 1. listu Korintským 5,11 zistíme, že pred prvým listom bol Korintským 
napísaný ešte jeden list. V 1. liste Korintským 5,11 Pavel píše: „No ja som vám písal, aby ste 

sa nestýkali ...“ atď. V 1. liste Korintským hovorí: ja som vám písal v liste. (1. list Korintským 
5,9). Bohom inšpirovaný autor. Bohom inšpirovaná kniha, ktorá v kánone Božieho slova 
chýba. 

Ešte jeden príklad. List Kolosenským 4. kapitola, verš 16 spomína list napísaný Laodicejským. 
Apoštol Pavol hovorí: "Keď sa tento list prečíta u vás, zariaďte, aby sa čítal aj v laodicejskej 
cirkvi, a vy si zasa prečítajte ten z Laodicey." List Laodicejským tiež nie je súčasťou kánona 
Svätého Písma. 

Takže, faktom je, že nie všetci Bohom inšpirovaní proroci písali a nie všetky knihy inšpirované 
Bohom sú zahrnuté v kánone Svätého Písma. 

Pred nami stojí v súlade s tým otázka výberu. Z nejakého dôvodu z celého hojného počtu 
Bohom inšpirovaného slova a z množstva napísaných, Bohom inšpirovaných kníh sa Boh 

rozhodol zahrnúť do kánonu Biblie, do kánonu Svätého Písma iba 66 kníh. Čo si myslíte, 
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prečo? Prečo sa práve tieto knihy ocitli v Božom slove, ktoré sa stalo kánonickým, všeobecne 
uznaným, ktoré sa stalo merítkom? Prečo? 

Tu je niekoľko odpovedí zo Svätého Písma. Evanjelium Jána 21,25: "Ale Ježiš urobil ešte veľa 
iného. Keby sa to všetko malo dopodrobna opísať, myslím, ani na celom svete by nebolo dosť 
miesta na knihy, ktoré by bolo treba napísať." 

Po prvé. Keďže mnoho vecí sa počas histórie udialo, všetko sa nedá opísať. Teda, Boh veľmi 
precízne vyberal to, čo treba opísať.  

Ďalej, u toho istého evanjelistu, Ján 20,30-31: "30 Ešte mnoho iných znamení učinil Ježiš pred 
svojimi učeníkmi, ktoré nie sú napísané v tejto knihe. 31 Ale toto je napísané, aby ste verili, že 
Ježiš je Kristus, Syn Boží, a - veriac - aby ste mali život v Jeho mene." 

Boh vyberal materiál veľmi precízne a to, čo nám zanechal, nám zanechal s veľmi praktickým 
cieľom. Nielen preto, aby sme mali informácie, ale preto, aby sa tieto informácie stali 
záchranou. Boh zanechal len záchranné informácie v Božom slove. A to, čo je tam napísané, 
je napísané nato, aby sme mohli uveriť a zachrániť sa. 

Ešte jeden úryvok na túto tému. List apoštola Pavla Rimanom 15,4 hovorí: "A všetko, čo bolo 
kedysi napísané," - celý kánon Svätého Písma - "bolo napísané nám na poučenie, aby sme 

skrze trpezlivosť a útechu z Písma mali nádej." 

A všetko, čo bolo napísané a všetko, čo bolo zahrnuté do kánonu, bolo napísané nám na 
poučenie. Teda, každý riadok, každý verš z Božieho slova, ktoré nám Boh zanechal, má pre 
každého z nás veľmi praktický cieľ, tieto informácie sú nám zanechané z toho obrovského 
množstva, aby boli pre nás konkrétnym návodom. Aby boli pre nás čím? Poučením. 

A ešte jeden úryvok z 1. listu Korintským 10,11: "A toto sa im stalo ako predobraz a bolo 

napísané ako napomenutie pre nás, ktorých zastihol koniec vekov." 

Takže, druhá téza spočíva v tom, že Boh, Ktorý od večnosti vie, čo chce oznámiť ľuďom, Ktorý 
počas celých dejín povolával svojich služobníkov, prorokov, iba niektorých z nich povolával 
písať a iba niektoré z napísaných kníh zahrnul do obsahu Svätého Písma, preto to, čo sa 
nazýva Biblia, to, čo väčšina z vás máte doma, to je koncentrát. Tento materiál bol špeciálne 
vybraný nato, aby bol užitočný, aby bol na poučenie, aby bol využívaný pre záchranu a na 
poznávanie toho, ako treba žiť. 

K Biblií treba pristupovať ako ku knihe, ktorá sa zjavila ako výsledok Božieho zámeru, ktorý sa 
formoval dlho, počas celej večnosti, a preto to, čo sa nachádza v Božom slove, sa tam 
neocitlo náhodou. Je to výsledok Božieho zámeru a Božej prozreteľnosti. 

Druhá téza spočíva v tom, že Biblia je nám daná na úžitok, všetky informácie, ktoré sú tam, 
boli vybrané kvôli praktickým návodom, nie kvôli informáciám. 
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Po tretie. Tretia z téz, ktoré sú podkladom pre štúdium odpovede na otázku o tom, 
ako používať Bibliu, aby sme dostali zjavenie ohľadom Božej vôle, spočíva v nasledujúcom. 

Tretia téza je takáto - Žalm 119,89: "Hospodine, naveky pevne stojí (je potvrdené) v 

nebesiach Tvoje slovo." Zopakujem: Hospodine, naveky je potvrdené v nebesiach Tvoje 
slovo. 

Aký je status a doba trvania pôsobenia týchto slov? Naveky, bez konca. Naveky znamená bez 
zmien, bez zmien stavu informácií. To znamená, že Boh nielenže precízne vyberal, čo sa 
objaví v Biblií, no On aj chcel, aby sme chápali, že všetko, čo sa tam objavilo, bez ohľadu 
nato, že od napísania niektorých kníh už uplynulo 3500 rokov, 3000 rokov, 2000 rokov, to, čo 
je tam zapísané, je potvrdené naveky. Naveky. Navždy. 

Podobné miesto z apoštolských listov. 1. list Petra 1,24-25: "24 Lebo každé telo je ako tráva a 
každá sláva človeka ako kvet trávy; tráva uschla, a jej kvet opadol; 25 ale slovo Pánovo 
zostáva na veky. A to je to slovo, ktoré sa vám zvestovalo." 

Božie slovo je dané na všetky časy. 

Zopakujeme. 

Boh dnes stále hovorí cez to, čo On už raz povedal. Slová "Takto hovorí Hospodin" znejú dnes 
rovnako súčasne, ako vtedy, keď boli pôvodne povedané a napísané Božími služobníkmi, 
prorokmi. 

Za druhé, Boh materiál v Biblií vyberal veľmi precízne. On v Biblií zanechal len to, čo má pre 
nás praktický úžitok. 

A po tretie, keďže je Božie slovo večné a nemenné, znamená to, že bez ohľadu nato, v 
ktorom storočí žijete, Biblia bude vždy životne dôležitá, Biblia bude vždy potrebná, Biblia 
bude vždy súčasnou knihou. 

Takže, snažili sme sa položiť niektoré základy, aspoň základné východiskové body pre 

pochopenie témy: Boh hovorí cez Bibliu. 

A teraz otázka: Ako treba Bibliu používať? 

Keďže je to Božie slovo, ktoré je praktickej povahy a je večné a Boh cez Bibliu aj dnes stále 
hovorí, to znamená, že my s vami, každý má prístup k zdroju Božej vôle. Ako z toho zdroja 

získať Božiu vôľu? 

Poviem vám príbeh jedného amerického kazateľa, ktorý sa volá Morris Venden, ktorý vo 
svojej knihe pod názvom: "Ako počuť Božiu vôľu" píše o niektorých úspešných epizódach zo 
svojej kazateľskej práce, kde požehnané výsledky priniesla nasledujúca metóda používania 
Biblie. 
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Metóda je takáto: Pomodlíme sa, zavrieme oči a náhodne otvoríme Bibliu a potom, tiež 
náhodne, ukážeme prstom na nejaké miesto. Otvoríme oči a čítame. Toto je Božia vôľa pre 
mňa. Páči sa vám taká metóda? Je to veľmi jednoduché, ako hovoria Američania, bez potu na 
tvári. Božia vôľa na dnešný deň. 

Pozrite, ako to bolo v jeho prípade. On hovorí: slúžil som vtedy v jednom zbore v štáte 
Oregon a pozvali ma do severnej Kalifornie, aby som tam slúžil ako kazateľ. No, ako sa 

dozvedieť, či je to Božia vôľa? A tak zobral a náhodne otvoril knihu proroka Jeremiáša 38,2 - 
pozrite, čo je tam napísané: "Takto hovorí Hospodin: Ten, kto zostane bývať v tomto meste, 

zomrie ..., a ten, kto vyjde ..., bude žiť, a jeho duša mu bude za korisť, a zostane na žive." 

Viete si to predstaviť? Boh prehovoril. Ak zostaneš slúžiť v tomto meste ako kazateľ, zomrieš 
a keď vyjdeš, budeš žiť. A on hovorí: Nebudete mi veriť, no keď som to prečítal a prišiel som 
na raňajky s rodinou, všimol som si, že môj 6-ročný syn drží Bibliu v rukách, poprosil som ho: 
"Synček, otvor pre nás nejaké miesto vo Svätom Písme na poučenie." Syn sa pýta: "Aké 
miesto?" On odpovedá: "Akékoľvek, ktoré sa otvorí." Syn otvára a číta: "Takto hovorí 
Hospodin: Ten, kto zostane bývať v tomto meste, zomrie ..., a ten, kto vyjde ..., bude žiť...". 

Syn prečítal ten istý verš. 

Ďalšia epizóda. On hovorí: keď sme už slúžili v severnej Kalifornií, pozvali nás slúžiť do južnej 
Kalifornie, do púštnej oblasti, kde je horúčava, nedostatok vody a žiadne scenérie. Takisto 

bolo treba spoznať Božiu vôľu, použil som rovnaký spôsob a toto mi bolo zjavené. Kniha 

Skutky apoštolov 8,26: "Tu anjel Pánov hovoril Filipovi: Vstaň a choď na juh, na cestu, čo 
vedie z Jeruzalema do Gazy a je pustá." 

Zaujímavé, však? V origináli "which is desert" teda "púšť". A presne do púšte, do južnej 
Kalifornie ho pozývali. On žil na severe a Hospodin mu hovorí: "Vstaň a choď na juh". Do 

púšte. Presťahovali sa. 

Za nejaký čas, ďalej hovorí, prišlo pozvanie do ďalšieho zboru, na severe Kalifornie. A keď 
začali hľadať, čo Boh hovorí v súvislosti s týmto pozvaním, otvorilo sa im takéto miesto 
v Biblií. 5. kniha Mojžišova 2,2-3: "2 Vtedy mi riekol Hospodin: 3 Dosť ste sa nachodili okolo 
tohto pohoria. Obráťte sa na sever!" A rodina sa presťahovala do severnej Kalifornie. 

A teraz si poďme otvorene odpovedať na takúto otázku: Komu z vás sa zdá, že takáto 
metóda použitia Biblie je opodstatnená? Môžete zdvihnúť ruku? 

Kazateľ Morris Venden hovorí v tej istej kapitole, kde opisuje tieto tri prípady, toto: Ja vôbec 
neodporúčam používať takúto metódu, pretože často prináša úplne iné výsledky. 

Napríklad. Toto je učebnicový príklad. Jeden človek, ktorý chcel poznať Božiu vôľu, urobil 
presne to isté, čo som vám pred chvíľou predviedol: Pomodlil sa, zavrel oči, otvoril Bibliu, 
ukázal prstom a pozerá ..., prst sa zastavil na evanjeliu Matúša 27,5 - tam sa hovorí: "Hodil 

teda strieborné peniaze do chrámu a vzdialil sa; potom išiel a obesil sa." 
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A ten človek uvažuje: Čo mi chce Boh povedať cez tento verš? No pomyslel si, ešte raz 
zopakujem to isté. Zavrel oči, otvoril Bibliu, ukázal prstom na evanjelium Lukáša 10,37 - tam 

je napísané: "... Ježiš mu povedal: Choď a rob podobne!". 

Keď sa ohromený veriaci chcel ubezpečiť, že mu to Boh naozaj káže urobiť, následne, po 
tretíkrát otvoril toto miesto vo Svätom Písme - Evanjelium Jána 13,27: "... Ježiš mu povedal: 
"Čo chceš urobiť, urob čo najskôr"." 

Ako používať Bibliu tak, aby sme spoznali, že naozaj znie Boží hlas? Ako používať Sväté Písmo 
tak, aby ste sa dozvedeli Božiu vôľu pre vás osobne? Rozoberieme si niektoré, veľmi dôležité 
princípy. 

Prvý z nich je veľmi jasne vyjadrený v Liste Židom 5,13-14: "13 A nik, kto dostáva mlieko, 
nechápe slov spravodlivosti, lebo je ešte dieťa. 14 Tuhý pokrm je pre dokonalých, pre tých, čo 
návykom majú vycvičené zmysly na rozlišovanie dobrého a zlého." 

Mlieko, počiatok Božieho slova, je pokrm, ktorým sa živia malé deti, duchovné deti. No ako 

deti rastú, začínajú jesť viac tuhého pokrmu a výsledkom sú úžasné zmeny v nich samotných. 
Keď sa človek sýti Božím slovom a začína žiť podľa Božieho slova, tak sa jeho zmysly 
(prostredníctvom návyku) cvičia rozlišovať dobro a zlo. Zakaždým, keď človek používa nejakú 
malinkú časť Svätého Písma vo svojom živote, nielenže to formuje jeho pohľad na život 
(svetonázor), no vybrusuje sa u neho majstrovstvo, umenie správne rozlišovať, správne sa 
rozhodovať. Zmysly sú návykom cvičené rozlišovať dobro a zlo. Všeobecný cieľ pre každého, 
kto sa túži dozvedieť Božiu vôľu zo Svätého Písma, spočíva v neustálom sýtení sa Božím 
slovom. 

Môžete si spomenúť, keď ste si len začali osvojovať nejakú novú činnosť alebo novú profesiu, 

keď ste sa po prvýkrát zoznámili s tými novými zložitými inštrukciami, keď ste sa učili 
bezpečnosť pri práci a osvojovali si novú oblasť, mali ste taký pocit - a možno si niekto z vás 
tieto nesprávne slová hovoril aj nahlas: Nikdy sa to nedokážem naučiť. Mali ste taký pocit? 
Aha, pre seba ste si to mnohí hovorili. Nikdy sa mi to nepodarí, je to príliš zložité, to nie je 
pre bežného človeka, ako som ja. Nepodarí sa. 

A potom, písmenko za písmenkom, slovo za slovom, veta za vetou, skúsenosť za skúsenosťou 

za nejaký čas ste sa stali profesionálom vo svojom odbore a vaše skúsenosti, vaše pocity, 
vaše reakcie sa zautomatizovali do tej miery, že už nebolo treba ani položiť otázku, v ktorej 
knihe, v ktorom odstavci, v ktorom paragrafe je dané nariadenie, ktoré hovorí, ako teraz 
netreba postupovať, vy viete, ako treba konať. Prečo? Zmysly sú návykom vycvičené, čo 
treba robiť a v akom okamihu. 

Toto je náš spoločný cieľ: aby sa Božie slovo, - najskôr základné pravdy, a neskôr hlbšie 
pravdy - stávalo našim duchovným chlebom, aby sa stávalo tuhým pokrmom a aby 
formovalo náš návyk, aby sa naše zmysly vyostrovali tak, že keď príde nejaká situácia, aby 
sme presne vedeli, ako postupovať. Toto je náš cieľ. 
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Aby sme poznali Božiu vôľu vo Svätom Písme, - je to veľmi jednoduché - treba dobre poznať 
Sväté Písmo, a poznať Ho nielen na úrovni teórie, ale práve na úrovni skúseností. Zmysly sú 
návykom vycvičené rozlišovať dobro a zlo. A preto vo Svätom Písme neraz znie výzva. 

Ako dosiahnuť taký stav, aby sme už nehádali, aby sme sa nepýtali, ale aby sme presne 
vedeli: Božia vôľa je takáto a vy to viete presne. Neexistuje ľahká odpoveď na túto otázku. 

To, čo som predviedol predtým, t.j. keď otvoríš Bibliu a ukážeš prstom, kde sa podarí, je 
veľmi jednoduchá cesta. No žiaľ, mnohí až po desaťročiach pochopili, že to bola nezrelá, 
detská, nesprávna cesta, pretože následky boli katastrofálne. 

Netvrdím, že Boh takýmto spôsobom nemôže zjavovať svoju pravdu, Boh hovorí, a aj týmto 
spôsobom tiež hovorí. No náš cieľ je omnoho väčšieho rozmeru. Náš cieľ spočíva v tom, aby 
sa Božie slovo stalo časťou nášho svetonázoru a nášho života, aby sme boli naplnení Božími 
pravdami a aby sme vedeli, ako postupovať. 

A preto Biblia pozýva - Žalm 1,1-2: "1 Blahoslavený muž, ktorý nechodí podľa rady 
bezbožníkov, na ceste hriešnikov nestojí a v kruhu posmievačov nesedí," a tu je hneď 
napísaná odpoveď na otázku, prečo ho niet ani tam, ani tam, ani tam.  

"Ale" je napísané, to znamená protiklad: "2 ale v zákone Hospodinovom má záľubu, o Jeho 
zákone rozjíma dňom-nocou." 

Keď človek rozmýšľa dňom i nocou o Božom zákone, o Božej vôli, on určite nebude chodiť 
podľa rady bezbožníkov, nebude stáť na ceste hriešnikov a nebude sedieť v kruhu 
posmievačov. Pretože základom jeho života, tým, načo sa sústreďujú jeho myšlienky, je Boží 
zákon, je Božia vôľa. 

Preto, aby sme dosiahli tú úroveň, že namiesto mlieka sa budeme sýtiť tuhým pokrmom a 
budeme mať návyk rozlišovania, Hospodin hovorí: o Mojom zákone rozmýšľajte dňom-

nocou, vtedy príde blaženosť a požehnanie. 

V Žalme 119,97 sa o tom hovorí takto: "Ó, ako milujem Tvoj zákon! Celý deň o ňom 
premýšľam." 

A v apoštolských listoch na túto tému čítame v 1. liste Timoteovi 4,16: "Dávaj pozor na seba 
a na učenie; buď v tom vytrvalý. Lebo ak si budeš takto počínať, zachrániš seba aj tých, čo ťa 
počúvajú." 

Ten istý princíp. Stále, vždy, každý deň, dňom i nocou, vo voľnom čase a aj vtedy, keď 
nemáme voľno, rozum môže skúmať, porovnávať, uvažovať, analyzovať Boží zákon, Sväté 
Písmo. Len takto budeme poznávať Božiu vôľu a budeme vedieť, čo robiť v každej situácií, 
keď sa Hospodin jasne zjavuje cez Svoje slovo, cez Bibliu.  
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Rozobrali sme si hlavné tézy ohľadom Božej vôle vyjadrenej vo Svätom Písme. Tiež sme si 
rozobrali všeobecné princípy, rozobrali sme si hlavný smer. Odpoveď na otázku: Čo robiť, aby 
sme spoznali Božiu vôľu z Biblie? 

A teraz, nakoniec, nás čaká algoritmus, vzorec prijímania rozhodnutí. Božia vôľa v 
Biblií je mnohotvárna a rôznorodá. V Biblií je celý rad literárnych žánrov a literárnych druhov. 
Biblia je, čo sa týka obsahu, veľmi rôznorodá. A nastáva problém. Vyvstáva otázka: kde je 
napísané v Božom slove, či máte ísť študovať na univerzitu jazyky alebo teológiu? 

Ja zvyčajne odpovedám: v knihe proroka Abdiáša, 2. kapitola, verš 7 alebo môžeme povedať, 
že v liste Filemonovi v 3. kapitola, verš 2 t.j. v neexistujúcich kapitolách Božieho slova. 
Neexistuje konkrétne miesto, konkrétny verš, kde by bolo napísané: máš ísť študovať na 
tento odbor alebo napríklad, kde môžete nájsť informáciu o tom, či kupovať auto z cudziny 
alebo auto domácej výroby. 

Ako sa dozvedieť? Keď sa stretneme s takými konkrétnymi otázkami ohľadom konkrétneho 
rozhodnutia, veď tieto dve otázky, tieto dva príklady môžu veľmi vážne ovplyvniť životné 
nasmerovanie človeka. A takýchto otázok je veľmi veľa. Ako vedieť, že treba postupovať 
práve takto? Dnes si rozoberieme len časť odpovede na túto otázku. Budeme mať celý cyklus 
kázaní na tému Boh hovorí. 

No keď hovoríme o roli Svätého Písma v tom, aby sme sa dozvedeli Božiu vôľu, navrhujem 
vám nasledujúci algoritmus (vzorec). Je zložený z 3 hlavných častí: 

1. časť je princíp. 1. časť tohto algoritmu: nájdite princíp v Božom slove, ktorý súvisí s vašou 
situáciou. Povedzte: čo je to princíp, ako by ste zadefinovali princíp?  

Princíp je nemenný postulát (predpoklad). To je to, čo je Božia vôľa pre všetkých, vždy a 
všade. Teda je to tvrdenie všeobecného charakteru. Princíp je vo svojej prirodzenosti 
nemenný. Vždy a všade. Napríklad: buďte milosrdní. Podobá sa to na princíp alebo nie? 

Buďte milosrdní. A prispieť chudobnému na križovatke je princíp alebo nie? 

Pokiaľ premýšľate, ideme ďalej. Druhá časť v tomto algoritme je pravidlo. Pravidlo alebo 

nariadenie, príkaz alebo smernica alebo ešte inak prikázanie. Teda konkrétne nariadenie, 
konkrétna smernica, konkrétny pokyn. Pravidlo je práve odpoveď na otázku: Čo robiť teraz? 

Je to Božia vôľa vyjadrená konkrétne pre mňa, teraz, v tomto čase. 

Takže: buďte milosrdní je všeobecné vyjadrenie, pretože milosrdenstvo sa môže prejavovať 
rôzne. To je princíp. A prispejte tomu, kto vás prosí na križovatke, je čo? To je pravidlo. To je 

nariadenie, predpis, to je výzva ku konkrétnej činnosti. 

A treťou časťou v našom algoritme sú príklady. Keď poznáme a nájdeme v našom prípade, na 
našu tému tieto 3 druhy Božieho zjavenia v Božom slove, potom sa môžeme priblížiť k tomu, 
aby sme vedeli, ako postupovať. 
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Preto 1. krok: hľadáme princípy. V Božom slove sú konkrétne nariadenia, predpisy. Napr. 
cudnosť je princíp. V jednej kultúre sa cudnosť prejavuje tak, v druhej inak, no princíp 
cudnosti zostáva nemenný. 

A teraz, 2. krok: aké môže byť konkrétne pravidlo? Aké môže byť konkrétne pravidlo, ktoré 
rozšifruje princíp cudnosti? V jednom zbore existuje také pravidlo: sestry si neobliekajú na 
bohoslužbu sukne nad kolená. Toto je už konkrétne pravidlo. Tu už niet pochybností, kde má 
každý koleno, ako sa hovorí, všetci o tom vedia a keď sukňa nad kolená, znamená to 
porušenie pravidla. Je to veľmi jednoduché. 

To znamená, že ak hovoríme o cudnosti, tak je to princíp, všeobecná zásada, postulát a 

pravidlo bude konkrétne, napríklad: žiadne sukne nad kolená. A preto, keď stojíme pred 
otázkou: ako postupovať, treba nájsť všeobecný princíp potvrdený Božím slovom. To, čo je 
nemenné navždy. Potom, po druhé, si položte otázku: Existuje v mojom prípade konkrétny 
predpis, čo treba robiť? Možno existuje konkrétne prikázanie v Božom slove, kde je 
napísané: urob takto, presne tak. 

A po tretie, hľadáme príklady. Náš patriarcha Abrahám bol v podobnej situácií a postupoval 
takto. Apoštol Peter konal takým spôsobom v podobnej situácií a príklady z Božieho slova 
môžu byť pre nás veľmi cenné a môžu nám napovedať, ako konať správne. Avšak je dôležité 
si vždy pamätať, že keďže je Biblia pravdivá kniha, tak v nej nájdeme ako pozitívne, tak i 
negatívne príklady. 

A čo je ešte dôležitejšie si pamätať, že v samotnom Božom slove, v samotnej Biblií, sa vždy 
nehovorí hneď po vyrozprávaní príbehu, po príklade, či to bolo prijateľné alebo neprijateľné 
v Božích očiach. 

Napríklad, keď sledujeme životný príbeh Lóta a jeho dcér, ktorý je opísaný v 1. knihe 
Mojžišovej 39,30-38. Pamätáte si ten hrozný príbeh? Kto si ho nepamätá, ešte lepšie. Z 

krvismilného spojenia vznikli dva národy: Ammónci a Moábci. A ani slovo nie je napísané o 
tom, že to bolo nesprávne. 

Staršia dcéra opila otca a spala sa s ním jednu noc, mladšia opila otca a spala sa s ním druhú 
noc, Lótove dcéry otehotneli od svojho otca a objavili sa dva národy: Ammónci a Moábci. Nie 

je napísané, aká je Božia reakcia nato. A podobných príkladov je Biblií mnoho. 

Preto, keď my s vami pracujeme na úrovni príkladov a hovoríme: tento konal takto, to 
znamená, že aj ja mám tak postupovať, pamätajte, že príklady z Božieho slova musia byť 
posudzované vo svetle princípov a predpisov, aby sme vedeli zhodnotiť, či sú to pozitívne 
príklady alebo negatívne príklady. 

Ako som kedysi hovoril, jeden milovník opojných nápojov tvrdil, že je to prejav 
spravodlivosti. Na položenú otázku: kde je to napísané, že pitie alkoholu je spravodlivé, on 

hovorí, v Písme je napísané: Noe bol spravodlivý, napil sa vína a opil sa. Je to dobrý príklad? 
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Teda, keď máme pred sebou v Biblií popis niečoho, treba zhodnotiť, či je to pozitívny príklad 
alebo negatívny príklad a ako sa to dozvieme? Pozeráme sa prikázania, na konkrétne 
nariadenia, na konkrétne predpisy, pozeráme sa na princípy v Božom slove. 

Preto, keď ste našli princíp, keď ste našli pravidlo, keď ste našli príklad, ktorý opisuje vašu 
situáciu alebo podobnú situáciu, potom poznáte Božiu vôľu, Boží úmysel, Božie pocity a 
Božie želanie v tejto otázke. A, na prekvapenie pre mnohých, je v Biblií veľmi, veľmi veľa 
informácií. 

Dnes uvediem len jeden príklad zo života apoštolov. Keď sa Ježiš Kristus, náš Pán vzniesol do 
neba a jeho učeníci zostali na zemi očakávať moc prejavenia sa Svätého Ducha, v prvej 

kapitole knihy Skutky apoštolov sa píše, aká otázka u nich vznikla. Poďme si to prečítať. 

Skutky apoštolov 1,14-22: "14 Tí všetci jednomyseľne zotrvávali na modlitbách spolu so 
ženami, s Máriou, matkou Ježišovou, a s Jeho bratmi. 15 V tie dni povstal Peter v kruhu 

bratov - bol tam zástup ľudí, asi stodvadsať duší - a prehovoril: 16 Mužovia, bratia, muselo sa 
naplniť Písmo, ako predpokladal Duch Svätý ústami Dávidovými o Judášovi, ktorý sa stal 
vodcom tých, čo zlapali Ježiša. 17 Lebo patril do nášho počtu a mal podiel na tejto službe. 18 

Ten si teda kúpil pole za mzdu neprávosti a zrútil sa dolu hlavou, rozpukol sa, takže mu 

vypadli všetky vnútornosti. 19 I dozvedeli sa o tom všetci obyvatelia jeruzalemskí, a preto 
pomenovali to pole vo svojej reči Akeldamach, to jest Pole krvi. 20 Lebo je napísané v knihe 

Žalmov: Nech mu spustne príbytok, nech nieto, kto by v ňom býval! a: Jeho úrad nech 
prevezme iný! 21 Preto je potrebné, aby z mužov, ktorí boli s nami za celý čas, kým Pán Ježiš 
chodil medzi nami, 22 počnúc od Jánovho krstu až do dňa, keď vzatý bol spomedzi nás do 
neba, stal sa niektorý spolu s nami svedkom Jeho vzkriesenia." 

Judáš odpadol, stal sa zradcom, zostalo po ňom voľné miesto a vystala otázka: Čo s tým? Čo 
robiť? Apoštoli sa modlili, zotrvávali na modlitbách a prosbách spolu na jednom mieste a 

potom apoštol Peter vstal a citoval dva úryvky z knihy Žalmov. Na základe týchto dvoch 
úryvkov je povedané: „Jeho úrad nech prevezme iný“. A apoštoli porozumeli, že sa to 
vzťahuje konkrétne na ich situáciu a preto namiesto Judáša vybrali Matúša. 

To je príklad toho, ako sa používa Božie slovo na riešenie konkrétnych otázok, na riešenie 
konkrétnych problémov, ako treba postupovať. Ak budete mať doma možnosť, preštudujte si 
odkazy, odkiaľ sú prevzaté tieto miesta, z akých miest knihy Žalmov a čo mohlo poslúžiť ako 
pokyn pre apoštolov, že sa tam skutočne hovorí o zradcovi Ježiša Krista, že sa na jeho miesto 
má postaviť ďalší a nájdete odpoveď na túto otázku. Použitie tohto miesta zo Svätého Písma 
je opodstatnené, no odpoveď neleží na povrchu. 

Je potrebné skúmať, čítať, treba prenikať, treba žiť Svätým Písmom. Keď sa modlíte a prosíte 
o múdrosť u Hospodina, vtedy sa tie, na prvý pohľad akoby nesúvisiace úryvky Svätého 
Písma, v pravý čas poskladajú do jedného radu, uložia sa do jednej mozaiky a vy presne viete, 
čo treba robiť. Už to neponúkate ako možnú alternatívu alebo ako možný variant, ale 
hovoríte: toto treba urobiť, pretože Božie slovo je vo vás zakorenené, žije vo vašej mysli, vo 

http://www.krokdoneba.com/


  www.krokdoneba.com 

 11 

vašej pamäti, vo vašich skúsenostiach a v pravý čas sa stáva vašim sprievodcom a hovorí, ako 
treba postupovať. 

Takže, dnes sme s vami študovali tému „Boh hovorí cez Bibliu“ a ja pozývam každého z vás 
položiť si na konci tohto kázania nasledujúcu otázku: Koľko času trávim každý deň čítaním, 
štúdiom, skúmaním Svätého Písma, aby som poznal/a Božiu vôľu? 

Mnohí chcú používať metódu ukázania palcom, je to ľahké, no môže to byť aj veľmi 
nebezpečné. Nás má zaujímať Božia vôľa, ktorá je jasne vyložená vo Svätom Písme. Bez 

ohľadu nato, že mnohí premýšľajú inak, je v Biblií o konkrétnej Božej vôli pre každého z nás 
osobne oveľa viac informácií, ako si mnohí myslia.  

Pamätajte si, že Boh písal Bibliu cez svojich služobníkov, prorokov, pričom myslel na nás. Tam 

sú odpovede na drvivú väčšinu otázok, s ktorými sa stretáva každý z nás, preto používajte 

tento drahocenný zdroj a budete vedieť, či kupovať nehnuteľnosť alebo nie, či ísť študovať 
alebo nie, či sa vydávať tento mesiac alebo za dva roky, či teraz prijať pracovnú ponuku alebo 
nie ... 

Na konkrétne otázky, s ktorými sa stretávame v živote, Boh dáva konkrétne odpovede cez to, 
čo On už povedal. Preto čítajte, ponárajte sa hlbšie, skúmajte, sýťte sa, dajte sa preniknúť 
Božím slovom, aby ste počuli Boží hlas. Amen. 

 

Preložené a natitulkované so súhlasom Vitalija Olijnika. 
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